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Téma: 
 

STARÉ DOBRÉ ČASY 
 



 

 

 

 

Úvodník 
 

Tak dnes byl nejkratší den v roce a je to poznat, neboť teprve teď se 

dostávám k napsání úvodníku. Je po osmé hodině večer. Mám však 

z dnešního dne radost, neboť všechny články už jsou hotové a mně 

zbývá už jen tento úvodník. Tož doufám, že se vám toto číslo bude líbit. 

Dnes nám začala zima a tak tu máte první a zároveň poslední 

Roverníček. Jedná se o první číslo Roverníčku, který jíž bude vycházet 

pravidelně jednou za čtvrt roku a to vždy první den ročního období. A 

zároveň se jedná o poslední číslo v roce 2012. Úvodem bych vás rád 

informoval, že roverníček má nový e-mail, na který můžete posílat své 

stížnosti, návrhy, přání, ale především články, které byste chtěli mít 

v dalších číslech: rovernicek@skautkyjov.cz 

A na co se v tomto čísle můžete těšit? Hned v úvodu vás čeká 

další část skládačky, a tedy soutěž Poznej „oběť objektivu“. „Koupili jsme 

novou chatu“ je název dalšího článku a snad nic víc k tomu není třeba 

prozrazovat. V minulém čísle jsme měli něco málo o historii Roverníčku, 

a tak jsem si řekl, že bych mohl pátrat dále a zjistit více jak to bylo s tou 

jeho historií a prvním číslem. V rozhovoru s bývalou šéfredaktorkou „Po 

stopách Roverníčku“ se dovíte víc. Nezapomněl jsem ani vyhodnotit 

fotosoutěž. Také jsem pro vás připravil krátký článek o Středoevropském 

jamboree a Mayka napsala střípky zážitků z MiQuiku 2011. Závěrem 

jsem připojil také krátký článek o té smutné události, jež nás potkala 18. 

12. 2011. Pak nezbývalo než vyvěsit pozvánky na blížící se akce a jako 

poslední máte mé krátké zamyšlení. 

S přáním krásných zasněžených Vánoc a šťastného nového roku.  

 

    Váš šéfredaktor 

Junior  

 

 

 

 

mailto:rovernicek@skautkyjov.cz


 

 

 

 

A je tu další díl soutěže: 

Poznej „oběť objektivu“! 
 

Máte zde další kousek skládačky, tak doufám, že mi brzy dorazí první 

typy. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Vyhrává ten kdo první zašle správnou odpověď na otázku:  

„Kdo je na obrázku?“  

 

Odpovědi posílejte na e-mail Roverníčku: rovernicek@skautkyjov.cz 

 

 

 

Koupili jsme novou chatu! 
 

Již více než před rokem jsme přišli o sklad u veteriny v Kyjově, a od té 

doby se středisková rada snažila vyřešit problém s uskladněním 

materiálu. Padaly různé návrhy jak problém vyřešit. Vždy se však našel 

nějaký problém. Možná největším problémem s kterým se středisko 

potýkalo, byly finance. Nakonec však odhlasovalo (i přes velké zadlužení 

střediska) koupi chaty ve Vřesovicích. Dík Rony a několika dalším, jimž 

patří díky, se 20. 12. 2011 podepsala smlouva a již máme klíče. Tedy 

můžeme se těšit z nové chaty, avšak s novou chatou vyvstávají nové 

povinnosti se o ni dobře starat. Ale prvně bychom do ní měli nastěhovat 

materiál! 

Junior  

 

Chata se nachází na těchto souřadnicích: N 49° 4.5262', E 17° 13.2589' 

Fotografie zde:https://picasaweb.google.com/skautkyjov/ChataURadosti# 
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Rozhovor s bývalou šéfredaktorkou, 
 

„Po stopách Roverníčku“ 

 

aneb Jak Roverníček vznikl a kdo všechno za ním stojí. 
 

V minulém čísle jsem dělal rozhovor se Setem o Roverníčku. Nedalo mi 

to a zajímal jsem se dál, o jeho historii. Od Seta jsem se dozvěděl, že před 

ním dělal šéfredaktora Doktor ještě před ním 

Křupka, ale víc nevěděl, proto jsem neváhal a 

začal pátrat. Jak Roverníček vlastně vznikl a kdo 

se o něj zasloužil. 

Rozhodl jsem se oslovit Křupku, aby mi 

řekla o začátcích Roverníčku něco víc. 

 

Kdy si Roverníčku dělala šéfredaktora? 

„No, již je to mnoho let a nepamatuji se úplně přesně. Určitě to ale bylo 

před rokem 2000 a pokračovala jsem zhruba do roku 2002* nebo 2003, kdy 

šéfredaktorské pero převzal Doktor - Michal Rolenc ze Svatobořic. Pracoval 

svého času také pro kyjovskou kabelovku a celkově již dříve inklinoval k 

žurnalistice a medi{lním prostředkům.“ 

 Pomatuješ si první číslo? 

„Ano, první číslo si pamatuji. Byl to A5kový form{t, psaný kombinovaně 

na počítači, na stroji a ručně, okopírovaný origin{l a poskl{daný jako sešit, 

ale nebyl sešitý. A na titulní straně byl nějaký oslík nebo koník. Uvnitř byly 

různé rubriky, křížovka, drb{rna, tož takový první n{střel. Samozřejmě v 

papírové podobě.“ 

Pomatuješ si kdo byl prvním šéfredaktorem? Popřípadě i ty ostatní?  

„M{m pocit, že s prvním číslem měla nějakou souvislost Mekky, pak si 

pamatuji, že šéfredaktora dělal Macoun. Od něj jsem Roverníček převzala a 

jak jsem již uvedla, zhruba v roce 2003 jej převzal Doktor. Po něm Set. Je 

možné, že bylo i nějaké hluché mezidobí mezi Doktorem a Setem, ale o tom 

již přehled nem{m.“ 

 



 

 

 

 

Jaký Roverníček byl dřív a jaký teď? A myslíš, že má v této době ještě 

Roverníček smysl? 

„Dříve byl Roverníček kolektivním dílem. Poštou a osobně jsme si před{vali 

příspěvky a doručovali je šéfredaktorovi. Technicky vyspělejší a vybavenější 

členové to již zvl{dali přes internet, ale těch bylo poskrovnu. Vych{zel 

jednou měsíčně v papírové podobě a velmi oblíbenou rubrikou byla Drb{rna 

:o) Tož něco jako Blesk. Také vtipy a z{žitky z akcí. Po prvním čísle změnil 

Roverníček tv{ř. Form{t se zvětšil na A4 a proběhla soutěž o titulní stranu. 

Tak se sešlo více n{vrhů a ty se postupně objevovaly na přední straně. 

Obvykle měl kolem deseti listů sešitých sešívačkou. Fungovalo předplatné, 

kdy z{jemci o Roverníček zaplatili na určené období předem peníze a tím se 

pokryly n{klady na kopírov{ní a tisk. Šéfredaktorovi se sešly příspěvky, dal 

tomu formu a tv{ř a další číslo bylo na světě. Pak to nechal v copycentru 

namnožit, sešil sešívačkou a poslal do osobní distribuční sítě. Dodnes m{m 

u sebe někter{ nedoručen{ čísla. Možn{ je nadělím jako překvapení po 

letech dotyčným pod stromeček :o) Samozřejmě doba se mění, technologie 

též, příjem informací je v dnešní době hlavně v elektronické podobě. Je tedy 

logické, že Roverníček změnil podobu a mění se s dobou. Což vním{m 

pozitivně, nicméně v papírovém Roverníčku jsem si vždy víc zalistovala a 

početla si. Teď spíš přeletím rubriky, které mě zajímají, a nevěnuji tomu 

tolik času. I když teď se změnou šéfredaktora jsem velmi r{da nahlédla 

podrobněji a musím Juniora i Seta moc pochv{lit. Každ{ změna je oživení. I 

u sebe jsem to sledovala. Když něco děl{te moc dlouho, může to začít být 

pro v{s i okolí stereotypní. Tak nastane čas předat žezlo. Smysl podle mého 

n{zoru Roverníček st{le m{. Je to jeden ze styčných bodů, které pokračují v 

SRKu od jeho poč{tku, a drží tak jakousi linii. Je to jeden ze znaků našeho 

kmene. Můžu se tam dozvědět zajímavé informace a též něco z aktu{lního 

dění, což považuji za důležité, protože již mnoho let nežiji v oblasti, kde 

kmen funguje a nejsem s ním v tak aktivním kontaktu jako v minulosti.“ 

 

 

 

 
*poznámka redaktora: pravděpodobně již dříve, neboť Set začal vydávat již v září 

2002 a před ním to dělal asi rok ještě Doktor.



 

 

 

Vyhodnocení Fotosoutěže 

 
rovernicek.skautkyjov.cz/fotosoutez.php 

 

Pořadí podle umístění fotek: 

1. Místo: Olda (2002-06.jpg) 14 bodů 

2. Místo: Lapka (2006-12-22.jpg) 10 bodů 

3. Místo: Merci (2007-07-21.jpg)   9 bodů 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

1. Místo: Olda ( 2002-06.jpg) 

http://rovernicek.skautkyjov.cz/fotosoutez.php


 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

3. místo: Merci (2007-07-21.jpg) 

2. místo: Lapka (2006-12-22.jpg) 



 

 

 

 

Středoevropské 

Jamboree 
11. – 18. Srpna 2012 

 

 

Zvu v{s všechny!  

Ještě jsi o tom neslyšel a nevíš, o co se 

jedn{? Je to setk{ní roverů a rangers, které se kon{ 

každé dva roky, a v poř{d{ní se střídají  země tzv. 

Visegr{dské čtyřky – Česk{ republika, Slovensk{ republika, Polsko a 

Maďarsko. 

Příští rok se akce 

kon{ na Slovensku, a to u 

města Liptovský Mikul{š, 

který se nach{zí mezi 

Nízkými a Vysokými 

Tatrami, takže prostředí 

určitě zajímavé. 

A co se bude dít? 

Program je založen na pěti 

elementech. Tím p{tým je 

pr{vě skauting. Ale na co se určitě můžeš, těšit jsou vodní aktivity jako 

rafting, vodní hry a podobné veselí. Nemusíš se však b{t, že budeš jen ve 

vodě. Ček{ tě toho mnohem víc. Cena je také velmi zajímav{, neboť servis 

tým (18+) by měl za celou akci zaplatit kolem 2500,-Kč a účastníci (13 – 17 

let) 3500 – 4000,-Kč. Tyto č{stky nejsou konečné, ale jestli se budou měnit, 

tak spíše budou nižší. Navíc cena zahrnuje š{tek, tričko a n{šivku. 

Registrace je prozatím zastaven{, avšak brzy jistě bude znovu spuštěna. 

  

Junior  

 

 

Více informací na stránkách českého kontingentu, kde se také 

přihlašuje: http://aqua.skauting.cz/ 
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Střípky zážitků z MiQuiku 2011 
 

„Už se stalo tradicí, že vždycky v zimě, o víkendu, kdy chodí svatý Mikul{š 

a rozd{v{ hodným dětem nadílku, jezdíme my, roveři ze SRKu do Prahy na 

Miquik. 

 Miquik je tradiční 

setk{ní rangers a roverů, které se 

každoročně kon{ v Praze. 

Program je pestrý a z{leží na 

každém, jakou z{bavu si s{m 

vybere.  

Letos jsme nebyli moc 

početn{ skupina, nakonec jsme 

jeli jen Robin, Bambín a j{. Do 

Prahy se vydal taky Čert se svou 

milou, ale tak trochu se od n{s 

separovali :o).  

 Do Prahy jsme dorazili v p{tek večer. Na přesp{ní jsme měli 

domluvenou klubovnu pražských 

skautů. Nejdřív jsme se jeli ubytovat a 

potom jsme vyrazili na Komponovaný 

večer. Tam jsme překvapivě potkali 

Juniora. V krakovském kultur{ku 

probíhala talk show se zn{mým 

spisovatelem, scén{ristou a hlavně 

skautem Jiřím Str{nským. Pak jsme si 

poslechli koncert jedné skautské 

hudební skupiny. Když to všechno 

skončilo, chtěli jsme se někde lehce 

občerstvit, ale nevěřili byste, jak je 

v Praze obtížné, ve večerních hodin{ch 

najít nějaký podnik. Samotnou mě to 

zaskočilo. Proto jsem si dovolila tvrdit, že ani u n{s ve Vacenovicích by to 

rozhodně takový problém nebyl.  Nic jsme neobjevili, tak se šlo na klubovnu 

a sp{t.  

Polibek múzy – cena diváků 

Jiří Hrach Stokláska „Je to ve mně“ 



 

 

 

 

 R{no n{s čekal Mixem. Mikul{šský semin{ř probíhal na Pr{vnické 

fakultě Karlovy univerzity 

a letos se nesl ve 

slavnostním duchu. Jeho 

hlavním tématem bylo 100 

let českého skautingu ale 

taky 20 let Mikul{šského 

semin{ře. Na semin{ři 

předn{šely zn{mé i 

nezn{mé osobnosti. Každý 

si vybral předn{šky podle 

svého gusta. O jedné z 

přest{vek jsme dostali malý dortík se svíčkou a hromadným sfouknutím 

jsme společně oslavili kulaté narozeniny semin{ře.  

 Večer jsme se 

hodili do gala a šli na 

Taneční večer. Tam 

jsem potkala spoustu 

zn{mých a sezn{mila 

se s novými lidmi. 

Z{bava se prot{hla 

skoro až do ranních 

hodin.  

 Lístky jsme 

měli koupené ještě na 

Filmovou neděli. Na 

to už n{m ale síly nestačili a dali jsme přednost poř{dnému obědu. Dobře 

jsme se najedli a zamířili na autobus do Brna.“ 

 

Mayka  

 

 

 

 

 



 

 

 

 

Jsou to čtyři dny a zprávy toho jsou stále plné! 
 

Již čtyři dny můžeme sledovat 

nekonečné množství titulků o smrti a 

životě Václava Havla. Než jsem začal 

psát tento článek, přemýšlel jsem 

jaký zvolit titulek a o čem vlastně 

psát. Je to všude a už snad ani není 

možné napsat něco, co by již v posledních dnech nebylo zmíněno. Ale 

přesto myslím, že i tento, ač krátký, článek zde má své místo. 

„Naděje není přesvědčení, že něco dopadne 

dobře, nýbrž přesvědčení, že něco má smysl, 

lhostejno, jak to dopadne.“ 

Citát Václava Havla, který nyní 

můžeme nalézt na každém rohu Prahy a 

který stojí za zamyšlení.   

Ano dne 18. 12. 2011 zemřel náš 

prezident, spisovatel, dramatik, vězeň, 

disident, politik, ale především čestný občan 

a v neposlední řadě také symbol svobody. 

Ano toto vše byl Václav Havel a ještě 

mnohem víc. Ale byl to také skaut bratr Chrobák. A tak i na skautských 

stránkách v těchto dnech můžeme nalézt články o tomto úžasném 

člověku. Dokonce i výkonná rada Junáka vyhlásila 23. prosinec, den 

pohřbu Václava Havla, za smuteční skautský Den v krojích. 

„Každá skautka a každý skaut, kteří se rozhodnou strávit den 

pohřbu prezidenta Václava Havla ve skautském kroji, za účelem uctění 

jeho památky a odkazu jeho života, jsou v tomto rozhodnutí plně 

podporováni Výkonnou radou Junáka.“ 

 

Proto třeba i tímto způsobem vzdejme úctu tomuto velkému člověku. 

 

Junior  

 



 

 

 

Pozvánky na akce 

 

Tříkrálové noční kolečko by se podle okresního kalendáře mělo 

konat 6. 1. 2012, bohužel pozvánka se ke mně ještě nedostala a na 

stránkách střediska Čejka Veselí nad Moravou, které tuto akci každoročně 

pořádá, ještě také nic není. Ale nepochybně je na co se těšit! 

 

A také tu máme akci pro milovníky plesu! Již 28. .1. 2012 se koná 

v Ratiškovicích tradiční Skautský ples COUNTRY. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Betlémské světlo 24. 12. 2011 

Již za dva dny můžeš udělat dobrý 

skutek a přidat se k ostatním a 

roznášet betlémské světlo 

 ve své obci. 
Zimní výstup na 

Klimentek  21. 1. 2012 
Každoroční akce, tak neváhej a 

přidej se na příjemnou 

únorovou vycházku do Chřibů. 

Fantastická Olympiáda 23. – 25. 3. 2012 
Tradiční středisková akce, tentokrát však trochu 

netradičně, neboť v plánu je také pozvat na hlavní 

část akce i ostatní střediska. 

Výprava do Prahy  

5. – 8. 2. 2012 

Že už si tam byl? To přeci nevadí, 

Praha je krásné město a vždy stojí 

za to jet se tam znovu  

podívat ;-) 
Výlet do Bonga 10. 3. 2012 
Zábavný park určený především pro 

mladší, ale nudit se zde nemůžou ani 

dospělí 



 

 

 

 

Zamyšlení…. 

 

K tomuto zamyšlení mě dovedl právě jeden z článků, který jsem četl asi 

před dvěma dny. Pročítal jsem zprávy, které byly plné toho samého, a 

přemýšlel jsem, jaký vliv to bude mít na nás občany nejenom teď, ale 

také později. Jaký vliv tato událost bude mít na nás po té, co zprávy 

budou psát o něčem jiném. Změní nás to nějak? Nebo si budeme dál žít 

ten náš život? Přál bych si, aby nás to nějak změnilo, abychom se nad 

sebou zamyslely, abychom se zamyslely nad odkazem Václava Havla.  

Jak již jsem řekl, k tomuto zamyšlení mě dovedl jeden článek, právě o 

této veliké osobě. Dovolte mi tedy zde citovat část právě tohoto článku 

nazvaného „Jistě, pane Prezidente…“  
(dostupného: http://vaclavzeman.blog.respekt.ihned.cz/c1-54240380-jiste-pane-prezidente) 

„Pěkně to shrnul jeden z mých kamarádů, který k tomu dnes ráno 

napsal: „Jak mi "to" pomalu celé dochází, připadá mi, že od včerejška 

musíme být tak nějak víc dospělí než doteď. Jako že už bez dozoru. 

Prostě doopravdy.“ 

Takže ještě jednou: Díky za všechno, pane Prezidente – zůstáváte s námi 

a my s Vámi…“ 

 

Junior  

 

 

 

http://vaclavzeman.blog.respekt.ihned.cz/c1-54240380-jiste-pane-prezidente


 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Na další číslo se můžete těšit již 20. 3. 2012 

rovernicek.skautkyjov.cz/ 

 

 

 

Své příspěvky můžete posílat na e-mail 

Roverníčku 

rovernicek@skautkyjov.cz 

 

 

 

 

 

 

 

 

Junior 2011 

 

 

http://rovernicek.skautkyjov.cz/
mailto:rovernicek@skautkyjov.cz

